

Career in academia

Karriere in der Wissenschaft

A career in academia can be highly rewarding, but academic career paths often involve significant uncertainty and unique challenges – especially for women. As role model, Professor Ana Bastos, will share strategies on how to navigate structural and mental challenges in your academic career, and she will provide an opportunity for you to engage in a personal conversation.

Eine Karriere in der Wissenschaft ist attraktiv, doch die akademischen Karrierewege sind oft mit viel Unsicherheit und spezifischen Herausforderungen verbunden – vor allem für Frauen. Als Role Model vermittelt Ihnen Prof.ⁱⁿ Dr.ⁱⁿ Ana Bastos Strategien wie Sie mit strukturellen und mentalen Herausforderungen auf Ihrem Karriereweg in der Wissenschaft umgehen können und bietet Ihnen die Gelegenheit mit ihr persönlich ins Gespräch zu kommen.



Foto: Anja Giedemeister / Universität Leipzig

Professor Ana Bastos

Professor Ana Bastos is a newly appointed professor at the Institute for Earth System Science and Remote Sensing at Leipzig University. Throughout her career in academia, she has conducted research and taught both in Europe as well as the USA, and has been awarded, among other honors, an ERC Starting Grant. In addition to her research and teaching, she is committed to promoting diversity and inclusion, as well as improving mental health in the field of academia.

Prof.ⁱⁿ Dr.ⁱⁿ Ana Bastos ist neuberufene Professorin am Institut für Erdsystemwissenschaft und Fernerkundung der Universität Leipzig. In ihrer wissenschaftlichen Karriere forschte und lehrte sie inner- und außerhalb Europas und wurde unter anderem mit einer ERC Starting Grant ausgezeichnet. Neben ihrer Forschung und Lehre engagiert sie sich für die Förderung von Diversität und Inklusion sowie die Verbesserung der psychischen Gesundheit im akademischen Bereich.